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Geachte leden, 
 

Het is bijna zomer en we lijken eindelijk verlost te worden 

Het vaccinatie-tempo is hoog. Binnenkort lonkt de vakantie 

en wat al niet meer wat we ons maanden hebben moeten 

ontzeggen. Veel plezier !! 

 

De voorbereidingen voor de gemeenteraadsverkiezing 

2022 komen goed op streek. De commissie die het 

concept-verkiezingsprogramma opstelt heeft de 1e digitale 

bijeenkomst achter de rug 
 

De eerstvolgende ALV vindt plaats a.s. vrijdag 18 juni. 

Deze zal (waarschijnlijk voor het laatst) plaatsvinden in 

digitale vorm met behulp van ‘TEAMS’.  De agenda en de 

stukken hebt u al ontvangen. Meld u aan bij de secretaris 

voor een link voor de vergadering !! 
 

In deze nieuwsbrief informeren onze raadsleden u over de 

meest in het oog springende zaken die zich op het politieke 

vlak hebben voorgedaan resp. op dit moment of de nabije 

toekomst actueel zijn.  
 

Onze fractievoorzitter gaat in haar afsluitende column 

in op een heikel thema dat onze verantwoordelijke 

wethouder afdeed met struisvogelgedrag. 

 

 
 

Bestuur en fractie van Partij van de Arbeid 

Berkelland wensen u allen een prettige en 

welverdiende vakantietijd. 
 

 

Eindredactie Nieuwsbrief 

 

 

 

 
 
 

Toekomst Gelre Ziekenhuis Zutphen 

 
De PvdA vindt dat volwaardige ziekenhuiszorg voor 

iedere inwoner toegankelijk, laagdrempelig en 

voldoende dicht bij huis moet zijn. Het gaat immers om 

gezondheid en mensenlevens. We wonen in een 

uitgestrekte plattelandsgemeente zonder eigen 

ziekenhuis. Inwoners van Berkelland bezoeken, 

afhankelijk van hun woonplaats, het ziekenhuis in 

Enschede, Winterswijk of Zutphen.  

 

De nabijheid van volwaardige ziekenhuiszorg staat al 

geruime tijd onder druk. Her en der in het land zijn de 

afgelopen jaren spoedeisende hulpposten gesloten, 

ziekenhuizen failliet gegaan of afgebouwd. Al weken 

gaan er geruchten rond over het uitkleden van 

afdelingen van Gelre Ziekenhuizen in Zutphen. Dat zou 

voornamelijk inwoners van Ruurlo en Borculo treffen. 

Die zijn binnen een halfuur met de auto bij het 

ziekenhuis en de huisartsenpost in Zutphen. Met het 

openbaar vervoer duurt de reis een stuk langer.  

 

Wethouder Ter Denge gaf aan dat er een gesprek is 

geweest met het bestuur van het Zutphense 

ziekenhuis. De wethouder merkte op dat Berkelland in 

het overleg niet aan de hoofdtafel zit en dat de 

gemeente niet actief betrokken wordt. Dat vindt de 

PvdA niet voldoende. We willen dat de gemeente een 

actieve houding aanneemt en met buurgemeenten in 

actie komt. Onze motie vreemd aan de agenda die 

daartoe opriep werd door de hele raad gesteund. 

 

 

BW 
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Opslag kernafval      
 
 
 
 

In januari hebben wij als Partij van de Arbeid, tijdens de 
gemeenteraadsvergadering een motie ingediend tegen 
de opslag van kernafval in ondergrondse zoutkoepels 
of andere ondergrondse ruimtes. 
Raadbreed is onze motie overgenomen in Berkelland, 
met het volgende verzoek aan het college: 
 

  “Om in ieder geval zelf, maar bij voorkeur tezamen met 
de Rijksoverheid, de provinciale overheid, 
Veiligheidsregio’s, EUREGIO, Waterschappen en 
omliggende gemeenten de Duitse regering op te 
roepen geen opslag te realiseren van kernafval in 
ondergrondse zoutkoepels of ander ondergrondse 
ruimtes en daarvoor alle bestuurlijke, en indien men 
toch in de grensregio over gaat tot opslag in de 
grensregio, alle (juridische) mogelijkheden aan te 
wenden om dit tegen te gaan”.  
 

 

De reden daarvoor was dat de Duitse regering een 
onderzoek doet naar de opslag van hoogradioactief 
kernafval in zoutkoepels hier net over de grens. 
Vandaar deze motie, die ook voor andere 
gemeentelijke fracties alsook voor de provinciale 
fracties als voorbeeld heeft gediend. Dit afval zou daar 
zeker 1.000.000 jaar opgeslagen moeten blijven met 
alle risico’s van dien. Om de Duitse regering te laten 
weten dat we tegen dit voornemen zijn, zijn we een 
petitie gestart met diverse PvdA afdelingen langs de 
Duitse grens van noord naar zuid. Ook de verschillende 
Provinciale besturen zijn hierbij ingeschakeld. 
 

 
ALGEMENE LEDEN VERGADERING 

 

PvdA BERKELLAND 
 
 

Vrijdag 18 juni 2021, 19:30u 
 

Conform de huidige coronamaatregelen moeten 
we deze vergadering digitaal houden.  

 
Om deel te kunnen nemen hebt u een link nodig. 
Stuur daarvoor uiterlijk 16 juni even een mailtje 

naar onze secretaris Henk Atema. 
 

henkatema@gmail.com  
06-14956009 

 
 

 

Burgerparticipatie 
 
De PvdA is blij dat de rekenkamer een startnotitie 
Burgerparticipatie voor de gemeente Berkelland heeft 
opgesteld. We hebben er in deze raadsperiode vaak 
aandacht voor gevraagd: wij geloven in 
burgerparticipatie en denken dat het heel belangrijk is 
om inwoners in een vroeg stadium te betrekken bij 
beleid. Het college heeft in 2019 mogelijkheden 
onderzocht om in Berkelland een Burgertop of G1000 
te organiseren. Toen kwam het college onder andere 
tot de conclusie dat het organiseren van een Burgertop 
te veel zou kosten, namelijk ongeveer 80.000 euro.  
 
Inmiddels hebben we in de gemeente al wel een aantal 
experimenten met participatietrajecten achter de rug. 
Daar hangen ook prijskaartjes aan. Dan gaat het 
nadrukkelijk niet in de eerste plaats om euro’s, maar om 
vertrouwen: de lokale overheid moet helder zijn over de 
manieren waarop ze wil en kan participeren en ervoor 
waken om het vertrouwen van inwoners in 
participatieprocessen te schaden.  
 

 
 
We hopen dat de samenwerking tussen 
gemeentebestuur en inwoners steeds beter zal worden. 
Het is duidelijk dat de afspraken hierover op dit moment 
op z’n zachtst gezegd onduidelijk zijn en vaak nogal wat 
frustratie oproepen, bij inwoners en ook bij politici. Of 
het nu gaat om het nadenken over een centrumplan, de 
mening over het plaatsen van windturbines in de 
gemeente of het bouwen van een nieuwe sporthal: we 
moeten het samen doen. We hebben nog veel te 
winnen als het gaat om samenwerking.  
 
De PvdA denkt dat het interessant kan zijn om naar 
buitenlandse voorbeelden te kijken. Er is bijvoorbeeld 
al veel onderzoek gedaan naar burgerparticipatie, 
waarin de rol van brokers  
wordt benadrukt, dat zijn mensen die het contact 
mogelijk maken tussen verschillende groepen of lagen 
in een samenleving, of in ons geval tussen inwoners en 
overheid. De PvdA denkt in elk geval dat het onderzoek 
van de Rekenkamercommissie naar de effectiviteit van 

burgerparticipatie daar en grote bijdrage aan kan 
leveren. 

HP BW 
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Illegale kap 
 
We hebben ons keer op keer ingezet tegen het 
beschadigen van onze natuur. Zo hebben wij helaas 
(wederom) geconstateerd dat er op twee plaatsen in 
Berkelland  grote illegale bomenkap heeft plaats 
gevonden.  

 
Het betrof bomen tussen de wijk het Elbrink en de 
Berkel waar het Waterschap Rijn en IJssel zonder 
vergunning 41 grote bomen heeft omgezaagd. 
Volgens B en W van Berkelland had voor het grootste 
deel van het werk een omgevingsvergunning moeten 
worden aangevraagd. Voor de rest, waar het 
uitdunning en snoeien betrof, hoefde dat niet. Het is 
wel zorgwekkend dat de oudste bestuurslaag van 
Nederland zo met hun eigendom omgaat. Per slot van 
rekening betalen wij allemaal waterschapsbelasting. 
Er is een her-plant plicht opgelegd die dus ook met ons 
publiek geld betaald zal worden. Wij hebben via onze 
fractieleden in het Waterschap aangegeven dat het 
zuur zou zijn, als deze kwestie tot extra kosten leidt die 
we met elkaar mogen ophoesten. 
 

 
 
Ook kwamen wij illegale kappraktijken tegen in het 
GNN-gebied van Geesteren. Dit keer gaat het om het 
bosje op de Sprakelberg, het domein van Scouting 
Borculo. Op de open plek voor de gebouwen van 
Scouting Borculo ligt een stapel boomstammen. 
Resultaat van recent zaagwerk in het bos. In de buurt 
is aan de bel getrokken bij de PvdA over deze 
grootschalige kap. Wij hebben de gemeente om 
opheldering gevraagd.. Ook nu kregen wij van de 
gemeente als antwoord dat hier sprake is van illegale 
kap van 16 bomen. Vijftien Amerikaanse eiken en een 
zomereik. In dit geval is de situatie extra pikant, want 
de gemeente Berkelland is zelf grondeigenaar. Maar 
Scouting Borculo als pachter doet niets anders dan 
waarover eerder overleg is geweest. De bomen zijn 
nodig voor herstelwerkzaamheden van de gebouwen. 
Alleen komen bij het bos op de Sprakelberg eigenlijk 
ook provinciale regels om de hoek kijken. Het gebied 
hoort namelijk bij het Gelders Natuurnetwerk (GNN). 
Dat bestaat uit alle terreinen met een 
natuurbestemming binnen de voormalige ecologische 
hoofdstructuur (EHS) in Gelderland. Wie in GNN-
gebied aan het hakken en zagen wil, moet eigenlijk de 
provincie om vergunning vragen in plaats van de 
gemeente. 

 

                         
                               

Lachgas 
 
Medici sloegen dit voorjaar alarm en riepen op tot de 
snelle invoering van een landelijk verbod op recreatief 
lachgasverbruik. Cardiologen zien een toename van 
hartinfarcten en trombose onder twintigers na 
overmatig lachgasgebruik. Revalidatieartsen 
waarschuwden eerder al voor een toename aan 
dwarslaesies. Lachgasgebruikers zorgen voor 
gevaarlijke situaties in het verkeer. Er is geen veilige 
dosis lachgas te bepalen. Levens van jongeren 
worden verwoest door een gevaarlijk middel dat veel 
te gemakkelijk te verkrijgen is.  
 
Daarom vindt de Partij van de Arbeid dat we niet langer 
moeten wachten en dat de gemeente Berkelland een 
lachgasverbod moet opnemen in haar Algemene 
Plaatselijke Verordening (APV). 
 

 
 

 
Meer dan de helft (184 van de 352) van de 
Nederlandse gemeenten heeft op dit moment al een 
eigen lachgasverbod ingevoerd, juist omdat het 
landelijk verbod uitblijft. De PvdA pleitte voor een 
volledig verbod, maar daarvoor was geen meerderheid 
te vinden in de raad. Vanaf april is wel een ‘verbod bij 
hinder’ in de APV opgenomen: het gebruik van lachgas 
is verboden als er overlast of hinder door veroorzaakt 
wordt of als de openbare orde wordt verstoord of het 
milieu wordt aangetast. 
 
 

 
 
 

 

 BW 
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Bestuurszaken 
 

 
Gezocht: kandidaat-raadsleden/lijsttrekker 

 
Kort geleden hebt u van ons bericht gehad over de 
aanmeldingsprocedure voor de kandidaat-raadsleden 
voor de gemeenteraadsverkiezingen van maart 2022. 
Tot 13 september is er gelegenheid om u aan te 
melden voor een plaats op de lijst. Zoals gezegd 
hebben we u gevraagd om aan te geven of u op een 
verkiesbare plaats zou willen staan of dat u op de 
zogenoemde alfabetische lijst wilt staan. Met dat 
laatste geeft u aan dat je de partij steunt maar niet met 
de bedoeling om verkozen te worden. 
Een aantal leden hebben zich al gemeld, maar we 
willen natuurlijk graag meer reacties zien.  
 
Het is belangrijk dat de lijst een goede 
weerspiegeling is van de samenstelling van de 
bevolking van Berkelland en ook een goede 
spreiding over de gemeente laat zien. 
 
Dus vragen we u om u aan te melden en een mail te 
sturen naar ondergetekende. 
 
Een andere punt is het lijsttrekkerschap. 
De Algemene Leden Vergadering heeft in maart 
besloten dat kandidaten voor het lijsttrekkerschap zich 
voor 1 juli aanstaande moeten melden. We willen 
namelijk tijdig voor 13 september weten wie de 
lijsttrekker wordt. Dan kan deze ook meedenken over 
de samenstelling van de lijst. Dat proces start vanaf 13 
september. Om dit tijdig zo te doen willen we op 9 
september aanstaande een Algemene 
Ledenvergadering houden waarbij de leden een besluit 
nemen over de lijsttrekker. Noteer alvast die datum. 
 
Als u lijsttrekker wilt zijn geldt als voorwaarde dat 10% 
van onze leden uw kandidatuur ondersteunt. Dat 
betekent in ons geval dat 11 leden verklaren dat zij uw 
kandidatuur steunen.  
Tegelijk met uw aanmelding ontvangen we dus graag 
11 handtekeningen ter ondersteuning. 
 
Dus samenvattend: 
Wilt u kandidaat-raadslid zijn voor de partij (op een 
verkiesbare plek of op de alfabetisch lijst) meld u aan 
bij ondergetekende. 
Wilt u kandidaat-lijsttrekker zijn meld u dan voor 1 juli 
aanstaande per mail bij ondergetekende. 
 
Henk Atema, secretaris. 
henkatema@gmail.com 

 
 

 

 
 
 

 
 

Vuurwerkverbod 
 

 
In december werd duidelijk dat een verbod op 
vuurwerk ertoe leidt dat heel wat minder mensen in 
het ziekenhuis belanden. De PvdA denkt dat een 
algeheel vuurwerkverbod op dit moment een te grote 
stap is voor Berkelland. Wij zien wel dat met name 
knalvuurwerk veel overlast veroorzaakt.  
 
Wij zijn voor een gereguleerde aanpak. De PvdA wil 
dat het afsteken van vuurwerk wordt beperkt via de 
Algemene Plaatselijke Verordening en we willen 
vuurwerkvrije zones. De APV is er om de gemeente 
leefbaar te houden voor iedereen. Wij hebben 
voorgesteld om het college via de APV de 
mogelijkheid te geven om bijvoorbeeld een cirkel te 
trekken rond een woonzorgcentrum, waarbinnen 
geen vuurwerk afgestoken mag worden.  
 

 
 
Een sociale samenleving moet ruimte bieden aan 
kwetsbare mensen en dieren, die veel overlast 
ondervinden van vuurwerk. Zo beperken we overlast 
voor kwetsbare dorpsgenoten. Het is natuurlijk ook 
mogelijk dat het college in samenspraak met een 
buurt tot een vuurwerkvrije straat komt. Op die manier 
beperken we overlast en zorgen we ervoor dat 
iedereen op een veel veiliger manier kan genieten van 
de jaarwisseling. Ons voorstel werd niet gesteund in 
de raad. 
 
 
 

 

BW 
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RODE 
 

Wij hebben in ons programma afgesproken, dat wij 
ons prachtige coulissenlandschap beschermen. Als 
blijkt dat er in Berkelland geen geschikte locaties zijn 
voor windturbines, dan wilden wij participeren in 
windmolenparken elders, bijvoorbeeld op zee.  
Wij zijn tot de conclusie gekomen dat wij mee 
moesten gaan in de motie van D66, ter voorkoming 
dat wij in Berkelland veel te veel windmolens en 
zonneparken krijgen.  
De ambitie was om in 2030 energie neutraal te zijn, 
maar dat gaat ons niet lukken.    
   

@arjanGotink 
 
Natuurlijk dien je ambitieus te zijn. Maar als wij, als 
Achterhoek vast te blijven houden aan het akkoord 
van Groenlo, waarin is afgesproken dat de regio al in 
2030 energieneutraal wil zijn, dan dreigen wij ook als 
Achterhoek het afvalputje te worden van Nederland. 
Een gevaarlijke ontwikkeling, want dat trekt 
projectontwikkelaars en buitenlandse bedrijven aan 
om de Achterhoek vol te zetten met windturbines en 
zonneparken.  
 

Wij willen een eerlijke verdeling. Anders krijgt het 
westen de lusten en de Achterhoek de lasten. 
 

In Berkelland is grote maatschappelijke onrust 
ontstaan over de plannen voor enorme windmolens 
en zonneparken. Die worden bovendien vlak bij 
verdeel- en onderstations geplaatst, om het 
elektriciteitsnetwerk de grootschalige opwekking 
elders niet aan kan.  
Hierdoor komen ook de gewenste zonnepanelen op 
daken van bedrijven niet van de grond.  
 
“Dit heeft negatieve gevolgen voor het landschap. De 
gemeente moet de regie weer terugpakken en niet de 
locaties overlaten aan projectontwikkelaars. Inwoners 
voelen zich nu in de steek gelaten. Wij hebben ook 
gesteld dat wij dit niet over moeten laten aan de 
markt, maar als gemeente zelf regelen hoe we 
energie gaan opwekken voor onze inwoners.” 

 

 HP 

 
Troosteloos speelveld in Eibergen: 

‘Het heeft meer weg van een open riool’ 
 

Ook kleine herkenbare zaken pakken wij op. Wij zijn 
benaderd door een inwoner uit Eibergen. Hij attendeerde 
ons op de treurige aanblik van het kinderspeelveldje aan 
de Vogelzangstraat te Eibergen. Wij zijn wezen kijken en 

hebben ons eveneens verwonderd over de trieste aanblik. 

 
De inwoner vroeg ons of wij ons als volksvertegen-
woordigers wilden inspannen, om de gemeente Berkelland 
ertoe bewegen om dit kinderspeelveldje weer in zijn 
oorspronkelijke staat te doen laten terug keren, zodat het 
veldje weer gevuld wordt met spelende kinderen, die 
klimmen en klauteren, stoeien, crossen, chillen of gewoon 
even lekker een potje voetballen. Nu ligt het veldje er 
troosteloos bij en is gevuld met troebel, vies bruin water en 
restanten van bouwmaterialen. Nu het werk klaar is kan het 
veldje naar 2½ jaar, toch weer opnieuw ingericht worden? 
Wij hebben er schriftelijke vragen over gesteld en de zaak 
wordt aangepakt. En zegde het college toe, in gesprek te 
gaan met de kinderen in de buurt, om rondom het 
trapveldje speeltoestellen te plaatsen. 

 

De oude N18 
 
Zwaar vrachtverkeer dendert nog steeds door Eibergen: 
‘Moeten we nog zestig jaar wachten? Zware 
vrachtwagens, sluipverkeer, gevaarlijke verkeerssituaties 
en overlast. De oude N18 blijft Eibergen voorlopig als 
doorgaande route in tweeën splitsen. Een oproep van ons 
om de Twenteroute snel aan te pakken, krijgt onvoldoende 
steun. „Er is geen geld voor.” Sinds de nieuwe N18 om 
Eibergen heen ligt is het dorp na ruim zestig jaar eindelijk 
verlost van het meeste doorgaande verkeer tussen de 
Achterhoek en Twente. 

 © Frans Nikkels 

Toch dendert er nog steeds veel (internationaal) vracht- en 
ander sluipverkeer over de oude Twenteroute dwars door 
het dorp. Berkelland wil dit onaantrekkelijk maken, door de 
N18 in Eibergen verkeersluw te maken. De gemeenteraad 
besloot in 2018 om 200.000 euro beschikbaar te stellen om 
te onderzoeken hoe dit het beste kan. Maar drie jaar later 
ligt dit budget nog steeds ongebruikt op de plank. Helaas 
zijn CDA, VVD, GB en OBL van mening dat we nog maar 
even moeten wachten. 
 
 

 

 HP 
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VERVOLG: Groene handhaving 

 
De hierna volgende VOOR en NA foto’s spreken voor 
zich en geven een duidelijk verschil aan en daardoor 
trek ik in ieder geval de conclusie dat wij als inwoners 
van de gemeente Berkelland, door de jaren heen, heel 
veel kwijt zijn geraakt in geuren, kleuren, beleving, 
geluiden en doodgewone flora en fauna zoals 
bosanemonen, groepen ringmussen, kieviten en 
insecten en dat wij daar nu veel mankracht en geld 
voor in moeten zetten om dit alles te herstellen. Wij 
vinden dan ook dat hier best steviger tegen 
opgetreden mag worden, om dit soort excessen en 
illegale handelingen te laten stoppen en vinden het 
opleggen van een Bestuurlijke boete acceptabel.  
 
Nb. Voor de geschiedschrijving wil ik toch even 
benoemen, dat de fractie 2014-2018, dit proces onder 
de aandacht heeft gebracht van het toenmalige 
college en de portefeuillehouder hier goed op heeft 
geanticipeerd.   

 
 

          Voor               Na 

 
 

 
 

 

 
 
 

 

 

 

Groene handhaving 

 
In mei maakten wij kennis met het jaarverslag "Groene 

handhaving / Overzicht en resultaten 2017-2020" en 

zien een schokkende waarheid, die Berkelland keihard 

treft. Wij zien en lezen dat er hier veel excessen 

plaatsvinden en dat er dus Berkellanders zijn, die 

actief, willens en wetens ons mooie Achterhoeks 

Coulisselandschap op grote schaal en met grof geweld 

naar de sodemieter helpen. 

 

Wij waarderen de enorme en tomeloze inzet van de 

ambtenaren en de portefeuillehouder op dit dossier en 

adviseerden hen vooral door te gaan met deze 

werkzaamheden. Wij weten dat zij niet altijd warm 

onthaald worden.  

 

Op de plank liggen nog 171 economische delicten en 

200 soortgelijke zaken. Al deze zaken wachten op 

actie en wij hebben aangegeven dat er zeker 

voldoende capaciteit moet zijn om deze achterstanden 

te reduceren.    

 

En dan het oneigenlijk gebruik van gronden / bermen 

door landeigenaren. Blijkbaar vindt een landeigenaar 

het heel legitiem en vanzelfsprekend, dat hij grond van 

de gemeente aan zijn perceel mag toevoegen, onder 

de noemer van "Ze doo't d'r toch niks met".  
 

 
 

Wij dienen dus alles in het werk te stellen opdat de 

bermen en gronden die van Berkelland zijn ook van 

Berkelland blijven. Doen wij dit niet, dan vertonen wij 

slappe knieën. Deze excessen, die bijna allemaal 

bewust gebeuren, veroorzaken voor alle functies in het 

buitengebied een grote achteruitgang en hebben een 

enorme negatieve impact op cultuurhistorie, 

landschap, recreatie, toerisme, biodiversiteit, beleving, 

maar zijn ook nadelig voor onze eigen 

volksgezondheid. 

 

HP 
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Eenendertig! 

Column van de fractievoorzitter 

Ouders kletsen heel wat af op het schoolplein terwijl ze 
wachten op hun kinderen. Speelafspraakjes, 
voorbereidingen voor de musical, kinderziektes, 
gestrande huwelijken, prille liefdes en andere 
nieuwtjes uit het dorp: het gonst het hele schooljaar 
van de  geruchten. Toch blijft in elk geval één 
onderwerp meestal onbesproken: de score van de 
eindtoets van groep 8-leerlingen. Het is iets waarover 
mensen het niet hebben, of ze er nu van balen of er 
juist heel gelukkig mee zijn. Het is taboe. Maar zwijgen 
is niet altijd goud. 
  

Basisschoolleerlingen krijgen in groep 8 voor 1 maart 
van de basisschool een advies op basis waarvan 
kinderen zich kunnen inschrijven bij een school voor 
voortgezet onderwijs. In het voorjaar maken kinderen 
nog verplicht een eindtoets, waaruit ook een advies 
voortkomt. Als het advies naar aanleiding van de 
eindtoets hoger is dan het advies gegeven door de 
basisschool, dan moet de school haar advies opnieuw 
bekijken en eventueel bijstellen. Het advies van de 
basisschool is bij de toelating tot het voortgezet 
onderwijs leidend. 
 

Uit landelijk onderzoek blijkt dat Berkelland in een 
trieste top drie van Nederlandse gemeenten staat 
waarin het vaakst in groep 8 een te laag advies over 
vervolgonderwijs wordt gegeven aan kinderen van 
relatief laagopgeleide ouders of kinderen uit arme 
gezinnen. Als leerkrachten twijfelen tussen 
bijvoorbeeld havo en vmbo theoretische leerweg dan 
is de kans in Berkelland groter dan elders dat het 
schooladvies voor een leerling vmbo-tl wordt, zelfs als 
uit de eindtoets blijkt dat de leerling havo kan doen. Dat 
geldt in Berkelland voor wel 31% van de leerlingen. 
Een op de drie!  
 

 
 

 

VERVOLG: Column van de fractievoorzitter 

 

Een juist schooladvies is extreem belangrijk: zo’n 
80% van de kinderen haalt uiteindelijk het niveau dat 
gelijkstaat aan het advies. Opstromen naar een 
hoger schoolniveau komt veel minder voor. Dat 
maakt mij boos en verdrietig. Een oordeel van een 
leerkracht dat niet bij een kind past, kan grote 
gevolgen hebben. Het maakt nogal wat uit of je een 
veel langere leerweg moet bewandelen en minder 
zelfvertrouwen overhoudt door een te laag advies of 
dat je wél het vertrouwen krijgt en je daardoor 
makkelijk op een plek in de maatschappij 
terechtkomt waar je gelukkig bent. Dat laatste kan 
mensen vleugels geven.  
 

De Berkellandse onderwijswethouder Anjo Bosman 
maakt zich geen zorgen over de schooladviezen en 
de kinderen: ‘het is niet zo’n hype hier’, zei ze tegen 
de Volkskrant. Ze heeft er het volste vertrouwen in 
dat scholen in goed overleg met ouders en leerlingen 
zorgvuldige adviezen geven. Dat is veel te 
simplistisch gedacht, terwijl het onderzoek er ligt en 
we de cijfers kennen. We hebben niets aan 
struisvogelpolitiek! 
 

Onderadvisering leidt tot ontoelaatbare 
kansenongelijkheid. Daarom moeten we dat 
probleem erkennen en aanpakken. Er is geen quick 
fix! De oplossing ligt niet alleen bij de scholen, maar 
ook bij de gemeente. Ik wil in elk geval het gesprek 
aangaan over dit onderwerp: in de gemeenteraad, 
met de leerkrachten, op schoolpleinen en met u 
allemaal. Zo kunnen we onderzoeken hoe we het 
patroon en het taboe van onderadvisering kunnen 
doorbreken, zodat de komende generaties in 
Berkelland zich ontwikkelen zoals bij hen past.   
 

Betsy Wormgoor 
 

b.wormgoor@gemeenteberkelland.nl 
06-22771555  

 

WILT U MEER ?? 
 

Nieuwsbrieven zijn enige tijd nadat u ze per mail (of in de 
brievenbus) hebt ontvangen ook op onze website te lezen:  

 

https://berkelland.pvda.nl. 
 

Deze nieuwsbrief is niet het enige medium waarmee PvdA-
Berkelland contact legt naar leden en samenleving.  

 

Kijk eens achter de volgende links (ctrl + klik voor koppeling):   
                      

Facebook                          Twitter        
 

YouTube               Instagram  
 
  https://www.facebook.com/PvdABerkelland   

https://twitter.com/PvdABerkelland   
https://www.youtube.com/channel/UCgn4P81hjVpx
DsDpFy4V7VQ?view_as=subscriber   
https://www.instagram.com/pvdaberkelland/ 
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